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ÖTÖDIK  KÖZÖSSÉGI FÓRUM – BESZÁMOLÓ  ÁRVÍZVÉDELMI 

MEGVALÓSÍTHATÓSÁGI TANULMÁNY BEMUTATÁSÁRÓL,  

TOVÁBBTERVEZÉS IRÁNYÁNAK ISMERTETÉSÉRŐL  

Helyszín: Óbudai Kulturális Központ 

Időpont: 2023. március 2., 17-20 óra 

Fontos előzmény, hogy Budapest Főváros Önkormányzata az eseményt megelőző napon, március 
1-jén sajtótájékoztatót tartott. A főpolgármester bejelentette, hogy a Nánási-Királyok útja 
nyomvonal részletes tervezéséről döntött, mivel az Megvalósíthatósági Tanulmány eredményei 
alapján ezt a nyomvonalat támogatja a főváros és a III. kerület vezetése is.  A főváros egyeztetéseket 
indított a Kormánnyal annak érdekében, hogy a beruházás Európai Uniós forrásból 
megvalósulhasson. 

Az ötödik közösségi fórum március 2-án 17 és 20 óra között került megrendezésre az előző 
fórumokhoz képest új helyszínen, az Óbudai Kulturális Központ színháztermében. 

Közel 130 érdeklődő jelent meg, akik közül körülbelül 50-en az épület előtt gyülekezve 
transzparensekkel jelezték egyet nem értésüket a Főváros döntésével kapcsolatban. 

Az esemény célja az árvízvédelmi megvalósíthatósági tanulmány bemutatás  és a továbbtervezés 
irányának ismertetése volt. 

A közösségi fórumot a Völgyzugoly Műhely Kft. mediátorai nyitották meg, köszöntötték az 
egybegyűlteket, elmondták az eddigi fórumokhoz hasonlóan, hogy mi a közösségi bevonás eddigi 
folyamata1, illetve, elöljáróban mi a mai nap célja, valamint, hogy a hatékony kommunikáció 
érdekében milyen keretek között fog zajlani a beszélgetés a 3 óra során.  

(Mindenkinek a véleménye számít! Mindenkit megillet az „egyet nem értés joga”! Mindenki kapjon 
szót, hallgassuk meg egymást! Ne minősítsük egymást! Eleget beszélni!)  

Az eseményen a visszatérő civilek mellett sok új érdeklődő is megjelent.  

A felvezetést követően a Budapest Főváros Önkormányzata részéről Kerpel-Fronius Gábor 
okosvárosért és részvételiségért felelős főpolgármester-helyettes ismertette előadásában az 
elsődleges árvízvédelmi védvonalról szóló fővárosi döntést, valamint az azt megalapozó 
megvalósíthatósági tanulmányt, melynek eredményeként a Nánási út – Királyok útja nyomvonalon 
folytatják tovább az elsődleges árvízvédelmi nyomvonal tervezését.  

A főpolgármester-helyettes kiemelte azt a Magyarországon is egyedülálló folyamatot, hogy a 
korábban elfogadott Római-part Jövőkép hogyan csatlakozik az árvízvédelmi nyomvonal 
tervezéséhez, hogyan kísérhették végig a folyamatot a civilek, illetve, hogy a további folyamatoknak 
hogyan lehetnek részesei az érdeklődők. A döntéssel kapcsolatban ugyanakkor elmondta, hogy 
vannak további részkérdések, melyeket vizsgálni kell. Az előadás menetét többször megzavarták a 
fővárosi döntést támadó, Egyesület a Római-partért aktivistái, akik „Gátat a partra!” táblákkal 
fejezték ki egyet nem értésüket. Ugyanakkor olyan táblák is jelen voltak, amelyek üdvözölték a 
fővárosi döntést: „Fák a Rómain, gát a Nánásin!” vagy „Ingatlanspekuláció helyett biztonságot! 
Természetvédelmet!”. Az előadást követően a döntés ellenzői kivonultak, így nem intéztek 

 

1 A mediátorok beszámoltak a Római-parttal kapcsolatban történt eddigi tervelőzményekről, 
eseményekről, fejleményekről (Jövőkép, 2022. szeptember 24-i kitelepülés, október 13-i és 27-i, 
valamint 2023. január 19-i és február 9-i fórumok).  
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kérdéseket a megjelent fővárosi és kerületi vezetőkhöz vagy a szakértőkhöz, de további 70-80 
érdeklődő maradt továbbra is a helyszínen.  

A kérdéseket a civilek post-it lapokra írhatták össze az előadás alatt. A kérdések rendszerezését a 
hatékony és gyors válaszadás érdekében a szünetben a szervezők végezték. 

A szünetet követően a tervezett forgatókönyv szerint zajlott a fórum.  

Először Béres András, Óbuda-Békásmegyer alpolgármestere válaszolta meg a kerülethez intézett 
kérdéseket, valamint üdvözölte az eddig lezajlott folyamatot, a döntést. A kerülethez elsősorban az 
építési szabályozással kapcsolatban érkeztek kérdések.  

Legnagyobb számban a Fővároshoz érkeztek kérdések, melyeket Szaló Péter önkormányzati 
tanácsadó válaszolt meg, egy-egy kérdéskörben kiegészítette azokat Kerpel-Fronius Gábor és Spät 
Judit, szakpolitikai önkormányzati tanácsadó. Az érdeklődők fel tudtak tenni pontosító és kiegészítő 
kérdéseket egy-egy válaszhoz kapcsolódóan, így igazán interaktív és informatív volt a beszélgetés. 
(A kérdésekre adott válaszok hamarosan elérhetők lesznek a jegyzőkönyvben és a 
romai.budapest.hu oldalon is.) 

A kérdések megválaszolását követően a Lépték-Terv Tájépítész Iroda projektvezetője, Czermann 
Katalin ismertette a következő nagy folyamat, a Jövőkép megvalósítása érdekében készülő Komplex 
Középtávú Fejlesztési Koncepció állomásait, illetve ismertette, hogy a civilek milyen módon tudnak 
bekapcsolódni a munkacsoportok munkáiba. 

A közösségi fórum egy gyors záró körrel végződött, melyben mindenki jelezhette, hogy részt vesz-e 
a márciusban meginduló munkacsoportok munkáiban, illetve, hogy mennyire volt elégedett a 
válaszadásokkal. A kitartó civil érdeklődők jellemzően elégedetten távoztak, és sokan jelezték a 
későbbi folyamatokhoz való csatlakozási szándékukat is.  
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